
Oświadczenie złożone 

przez senatora Wiesława Kiliana 

na 63. posiedzeniu Senatu 

w dniu 13 lipca 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Andrzeja Adamczyka 

Na początku lipca br. poinformował Pan opinię publiczną, iż w celu usprawnienia wakacyjnych wyjazdów 

Polaków „wprowadzimy AmberGo, automatyczny system poboru opłat, który pozwoli na dużo szybsze prze-

jechanie autostradą nad morze”. Usługa polega na automatycznym rozpoznawaniu tablic rejestracyjnych po-

jazdów, powiązana jest z aplikacją obsługującą płatności i dostępna jest dla samochodów osobowych z pol-

skimi tablicami rejestracyjnymi. 

Wprowadzony system jest pilotażowy i działa na odcinku od Rusocina do Nowej Wsi (w obu kierunkach). 

Aby skorzystać z systemu, należy pobrać aplikacje Autopay Transport, założyć konto i dodać kartę płatniczą. 

Wobec powyższego uprzejmie proszę o odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Kto i na jakiej podstawie prawnej wprowadził nowy system poboru opłat na pilotażowym odcinku auto-

strady A1 – Ministerstwo Infrastruktury czy prywatna firma GTC SA, koncesjonariusz na tym odcinku auto-

strady? 

2. Kto jest właścicielem specjalnej aplikacji, której zainstalowanie jest niezbędne do korzystania z syste-

mu? 

3. W jakim trybie i czy za zgodą Ministerstwa Infrastruktury został wybrany operator mobilnej aplikacji 

Autopay? 

4. Czy podobne systemy oparte na odczytywaniu numerów rejestracyjnych za pomocą kamer działają w 

innych państwach UE, a jeśli tak, to jaka jest skuteczność takiego systemu? 

5. Jakie są koszty funkcjonowania tego systemu? 

6. Ile osób zarejestrowało się w systemie? 

7. Kto odpowiada za bezpieczeństwo danych, których podanie jest niezbędne do założenia konta i wno-

szenia opłat? Będą tam dane m.in. z kart kredytowych. Kto będzie mieć dostęp do zgromadzonych danych? 

Czy będą to również instytucje publiczne? Czy Ministerstwo Infrastruktury ma wgląd do tych danych? 

Szanowny Panie Ministrze! 

Niewątpliwie cieszy każda inicjatywa, która ułatwi życie kierowcom poruszającym się po drogach płat-

nych i przyśpieszy czas przejazdu. Pragnę jednak zauważyć, iż korki tworzą się również przy bramkach na 

innych autostradach, nie tylko w trakcie wakacyjnych wyjazdów nad morze. Problem ten często dotyka auto-

strady A4 na odcinku pomiędzy granicą zachodnią Polski a Krakowem. Czy ministerstwo rozważa objęcie 

systemem opartym na tej samej technologii, co AmberGo, innych odcinków płatnych autostrad? 

Czy ministerstwo pracuje nad rozwiązaniami, które obejmą jednym systemem poboru opłat wszystkie od-

cinki dróg płatnych w Polsce, w tym te zarządzane przez prywatnych koncesjonariuszy, oraz pojazdy cięża-

rowe i pojazdy z obcymi rejestracjami? 

Wiesław Kilian 
 


